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Valtuustoaloite aurinkoenergian tuottamisesta ja hyodyntemisest; kaupungin kiinteistoissa

Ha llitusohjelman mukaan Suomen tulee olla hiilineutraali vuoteen 2035 mennessd, siihkon ja

limmon tuotannon tulee olla Suomessa lahes paestotontd 2030-luvun loppuun mennessd ja

asumisen ja rakentamisen h iilija lanjiilked tulee pienentdd.
Aurinkoenergia on yksi tulevaisuuden energia muodoista, mutta sen tuottaminen on Suomessa vielii
vdhdistd. Sdhkon hinnan rajun kallistumisen my6ti aurinkoenergian rakentaminen on kuitenkin
viimeisen vuoden aikana huomattavasti lisijiintynyt ja tullut entist; kannattavammaksi.
Aurinkoenergian tuotantopotentiaa li Suomessa on ldhes Keski-Euroopan luokkaa johtuen valoisista

kesistd. Aurinkoenergian hyodyntimisen tekniikat ovat kehittyneet viime vuosina ja niilli voidaan
jerjestelmdn laajuudesta ja kapasiteetista riippuen tuottaa merkittavikin osa rakennusten
tarvitsemasta energiasta. Ylij;emiis5hko on mahdollista myydd verkkoon tai saada takaisin omaan
kayttoon ns. virtuaalisten akkusopimusten avulla.

llmaston m uutoksen hidastaminen ja hiilineutraa lisuustavoitteen saavuttaminen on yksiloiden,
yritysten, kuntien ja valtioiden- meiden jokaisen- tehtAvd. Orivesi on liittynyt ns. Hinku-kunta-
sopimukseen, mutta Oriveden tulokset h iilineutraalisuuden edistdmiseksi "laahaavat" sopimus-
kuntien keskikastissa. Tehen haasteeseen vastaamiseksi Oriveden Keskustan valtuustorvhme onkin
saanut ajettua v 2020 tekemdllddn va ltuustoaloitteella ja vuoden 2021 lopulla valtuuston
kokouksessa lSpi ajamallaan budjettipddtokselli yhden aurinkovoimalan Oriveden kaupungin
jiiteasemalle.

Jotta asiassa pdistdisiin pikaisesti hyvddn jatkoon Keskustan valtuustoryhm; esiftea, efte Oriveden
liikuntahallin katolle rakennettaisiin katon mahdolliset lShiaikojen remonttitarpeet huomioon ottaen
Oriveden seuraava aurinkovoimala jateaseman tuoreita kokemuksia hyodyntiien.
Edullisempaa, ym pa ristoystavellistii energiaa tarvitaan ympirivuoden hallin oman valaistuksen,

ilmastoinnin ja jddhdytyksen energiata rpeisiin. Esitemme myos, ettd Oriveden kaupunki jatkaisi

su u nn itelmallisesti au rin kovoima la investointien tekemiste muidenkin omistamiensa soveltuvien
kiinteistdjen yhteyteen.

Suunnitelmallisuuden voisi kytked tyon alla olevaan kaupungin kiinteistostrategiaan.

Samalla Keskustan valtuustoryhmd muistuttaa, ette tulisi aktiivisesti edistdd mahdollisuutta lis6ta

uusien soveltuvien asuntoalueiden kaavam:ereyksiin kannusteita aurinkoenergian hyotykaytoste
uudisrakentamisen yhteydesse

Jatketaan yhdessii askeleita kohti hiilineutraalia Orivettd vuonna 2035.
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